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 יהודה לסטר יהונתן ליפשיץ נועם בניה דרור טל הרץ

 אור פנימי
 מניבכי חלומי

 אור פנימי
 שמאיר את דרכי

 אל החום, אל התום
 אל עצמי

 
 בתוך החושך הגדול

 אנא האר לי,
 אנא הבדל שוב בין חושך לאור

 אנא האר לי
 אנא הבער בי נר תמיד
 כמו שעשית בראשית 

 )אהוד מנור(



 יריב קרין  | משולחן מנהל הקהילה    

עדיין לא ברור האם יוטלו הגבלות חדשות   –  קורונה 

בתקופה הקרובה. מצב התחלואה ברמה הארצית 

והאזורית לא יציב. גם אצלנו נכון לכתיבת שורות אלו יש 

שני מבודדים. אנחנו ממשיכים כל העת לשמור על כללי 

בחוץ(, על עטיית מסיכה   01במבנה ו    01ההתקהלות ) 

 ומרחק של שני מטר.

אסנת נורדן, העובדת   –עובדת סוציאלית יישובית  

הסוציאלית היישובית שלנו, מסיימת את עבודתה מטעם 

המחלקה לשירותים חברתיים בליווי של מעלה גלבוע. 

אסנת ליוותה את מעלה גלבוע בתשע! השנים החולפות. 

את אסנת תחליף ענת גבעון. ענת תתחיל את הליווי שלנו 

בעוד חודש.  נפגשנו השבוע עם אסנת וענת ועם הילה 

קאופמן מנהלת המחלקה לשירותים חברתיים לסיכום 

תקופה. אני מודה לאסנת על הליווי המסור והמשמעותי 

ומאחל לה הצלחה רבה בהמשך. ברכת הצלחה לענת 

 שנכנסת לתפקיד כאמור בעוד כחודש.

צוות מקומי ואתר )שוקי קרביץ,   –סקר מקומי ואתר  

יריב קרין, אורי לדל ועידית זיו( נפגש לעיבוד ראשוני של 

תוצאות הסקר. עלו בסקר הערות חשובות מאד. נעדכן 

 לאחר שנסיים לעבד אותן.

אנחנו נערכים תוך כדי תנועה לפעילות מחודשת   –חינוך  

ו -של הדרכה לבני הנוער, לפעילות בימי שלישי לכיתות ה 

ולפעילויות בחנוכה לכל קבוצות הגיל בהובלת חנה כהן 

תבור, מנהלת החינוך. מתחילת השנה וגם עכשיו כחלק 

מההיערכות המחודשת נפרדנו מחלק מהמדריכים. 

הודיתי אישית ואני מודה גם כאן לכל המדריכים 

לצוות  שהתחילו איתנו את השנה ומאחל הצלחה 

 שממשיך. 

יציקת מדרכות הבטון ליד החניה החדשה   –  מדרכות 

ובחיבור שבין השביל המגיע מהרחבה ב' לשטח המחנה 

הישן הושלמו. גם המדרכה לכיוון מגורי הישיבה תוקנה. 

אנחנו נערכים לבחינה של המסגרת התקציבית של 

 הפרויקט על מנת לראות האם ניתן לבצע עוד השלמות. 

 שבת שלום וחנוכה שמח

 

 

דעה אישית בעקבות יוזמת ה"גלאמפינג"  
 בגבעתולי | ורדית דור

 

 "...רק עלי אין החוק משגיח
 רק עלי איש אינו שומר

 לו היו לי עלי גביע
 .אז, היה מצבי אחר

 רק עלי עוד לא שמו שלט
 מסביב אין לי כל גדר

 לו הייתי, נאמר, איילת
 !אז היה מצבי אחר

 

 !אדוני, היזהר, אל תיגע באיריס
 !צבעוני ההרים הוא מחוץ לתחום

 כל גבעה נישאה בשולי העיר היא
 שטח בר מגודר ואיזור רשום!"

  )ולס להגנת הצומח/ נעמי שמר(

רובכם מכירים אותי היטב, אינני ממובילי המחאות או 

 ממעבירי הביקורת.

אך אני מרגישה כי כעת, משהועלה הרעיון להקמת אתר 

אני חייבת להשמיע   -קמפינג תיירותי בתוך שטח הקיבוץ 

 את קולי, בתקווה שהוא גם קולם של תושבים אחרים כאן.  

 ריאה ירוקה יחידהשטח קטנטן של טבע,    -גבעתולי 

שנותרה בתוך תחומי היישוב. מקום בו אפשר לטייל בשבת 

או בחול, להתבודד, לנשום לרגע אוויר פסגות ועדיין 

להרגיש מוגנים בתוך גדר המערכת. זקני המקום )וגם 

אני...( זוכרים איך עוד הייתה הגבעה משופעת נרקיסים 

ואירוסים לפני ששינתה את צורתה והצטמצמה כהוגן 

בעקבות בניית השכונה הקיבוצית והרחבת גדר המערכת 

 לכיוון מערב.  

בשנתיים האחרונות אנו עדים לשינויים והפרה של הנוף 

בדמות פרויקט האגירה השאובה   -הטבעי על ההר 

גם אם   -והטורבינות. מחאה מקומית נגד פרויקטים אלו 

 הסתיימה כידוע בקול ענות חלושה.-אקולוגיים לכאורה

גם אם התכנון הוא אתר תיירות אקולוגי שלא יפגע, 

לכאורה, בצמחייה הנדירה ובריאה הירוקה הקטנטנה 

שעוד נותרה בגבעתולי )ברור לכולנו שזה לא מציאותי 

ותהיה פגיעה כלשהי, נכון?!(, הרי שהשפעות רבות 

ומשמעותיות יהיו להקמת אתר זה על היישוב שלנו. תנועת 

ביוב,   -מים   -מכוניות, פינוי זבל, הקמת תשתיות של תאורה 

וכן... גם תנועת אנשים רבים בתוככי היישוב בכל שעות 

על   -היממה  ו פי המבקרים  או על  לשלוט  ל  כו י ומי 

גם על כך אפשר לדון ולבסוף להתפשר או   -התנהגותם. נכון 

 בלית ברירה להרים ידיים.

שנצלול לדיונים מורכבים על ניהול אתר   אבל... עוד לפני 

תיירות בתוך שטח פרטי, עוד לפני שיוקם עוד "צוות 

הסכמות" גם לעניין הזה, עוד לפני שיימצא המגשר התורן, 

עוד לפני שיתחיל משא ומתן שבסופו ייקבע גובה הרווח 

אני רוצה להשמיע קול   -ועומק ההפסד... עוד לפני כל אלו 

עצרו את הסוסים. לא בשטח היישוב   -ברור שפשוט אומר 

שלי. לא על חשבון איכות החיים שלי. בתחומי היישוב 

ובקרבתו ישנם איזורים נוספים המתאימים לאתר תיירות. 

בואו נוודא שמיצינו עד תום את כל האפשרויות, לפני 

 שנחבל בחלקת האלוהים הקטנה שעוד נותרה כאן.



 

 רוף-קהילות אחיות | ריבה פריד  

בשם הצוות כולו: יאיר גרינבוים, זאב קיציס, מיכל 

הלוי, שרה רוזנפלד, -אפרים, אווה וייס, רננה מנקין 

 ינינה גלפרן, מרים ויסברגר, דוד ברמק יוני וופינסקי.

 קהילה יקרה,

למי שלא זוכר, אנו מחוברים ליוזמה עולמית שנקראת 

'הייעוד המשותף' שמטרתה לחבר בין קהילות יהודיות 

בארץ ובעולם. בקהילת מעלה גלבוע התגייסו לעניין 

מספר אנשים, ואחרי תהליך בירור חברנו לקהילה 

היהודית במקסיקו, קהילת מונטריי. אחרי המפגש 

ת  ב 'ש ה ת  א קר ל ה  ל שת ח ר הפ  , ו נ של י  נ ו אש הר

העולמית', מפגש גישוש, שהיה מאוד משמעותי לאנשי 

קהילת מונטריי ולמי שנכח בו עם לב פתוח והבנה 

שמאחורי קשיי השפה, והפערים, יש כאן הזדמנות 

פשוטה ואנושית להתחברות. בשיאו של המפגש שמענו 

קצת סיפורי געגוע לריחות ולטעמים של החלות לשבת 

 של הסבתא היהודיה והיה מרגש מאוד.  

ממעלה   -השבוע התקיימה פגישת זום של שני צוותים  

מקסיקו כדי לנסות לברר לעצמנו -גלבוע וממונטריי 

 איך יראה החיבור בין הקהילות בזמן הקרוב ובכלל.  

שאלנו   -  'קהילות אחיות' פרקנו יחד את הכותרת  *  

' במונטריי ומהי קהילה במעלה גלבוע? קהילה 'מה זו  

ולהפתעתנו התשובות היו די דומות: קשר, דאגה, 

 מחויבות, משפחתיות, אידיאלים משותפים ועוד...  

כשהבסיס הוא   –  אחיות ניסינו לאתר איך המילה  

D N A   ת ו י ה ל ת  מ א ב ה  ל ו כ י  , ) ת ו ד ה י ( ף  ת ו ש מ

משמעותיות בקשר שלנו. מהם הכוחות והנקודות 

 חלשות בכל קהילה:

זהות יהודית חזקה, הכוחות שזיהינו במונטריי הם:  

 שמירה על ערכים, ציונות וקשר לארץ.

: עיסוק ברוח היהודית, הכוחות שזיהינו במעלה גלבוע

 פלורליזם, יוזמות של יחידים.  

 וגם מצאנו לא מעט נקודות משותפות:

הריחוק מהמשפחה, היותנו קהילות יחסית קטנות 

ת  ש ו ח ת  , ת י ד ד ה ה  כ י מ ת ם  י ר צ י י מ ת  ו ד ד ו ב מ ו

 משפחתיות, ואכפתיות בתוך הקהילה.

נציגי שתי הקהילות רצון לראות החוצה, מעבר 

 לעצמנו.

יש סקרנות משני הצדדים ללמוד אחד על השני, על 

 הקהילה, על המקום, על השורשים המשותפים.

בשתי הקהילות יש לפעמים תחושה שחלק מהאנשים 

שחיים בקהילה פחות מעורבים בעשייה, ופחות 

נוכחים בפעילויות שמתרחשות. במונטריי זו נקודה 

קריטית לקהילה. יש שם תחושה של משבר, בעקבות 

עזיבות רבות וחוסר רצון של חלק מהיהודים שם 

 בשייכות.  

)כמי שחוותה את המשבר שמעלה גלבוע ידעה בעבר, 

בהחלט יכולתי להזדהות ולנסות להפיח תקווה שבע"ה 

 יגיעו למקומות טובים יותר בהמשך(. 

בשתי הקהילות יש רצון להעז, להתאחד, להאמין שיש על 

בתוך הקהילה וגם בין הקהילות. לעורר את   –מי לסמוך  

 הציבור ולעורר גאוות יחידה.

* ניסינו לדמיין, לחלום, מה יכול קשר כזה בין שתי 

 הקהילות לייצר:

חיבור דרך הילדים והנוער, מכתבים הדדים, מפגשי זום 

 פעילים

 חיזוק הדדי של שורשי היהדות

 הגעת כוח חיזוק מהארץ למונטריי

משלחות הדדיות וסעודת טורטייה אמיתית וכשרה )יאיר 

 (!!! גרינבוים מיד התנדב למשימה 

 זום אישי, פשוט, אנושי –חיבור משפחה למשפחה 

)מתוכנן ליום ראשון בערב, הדלקת נרות חנוכה משותפת  

בזום. נשמח שתשריינו. נעדכן  01:11נר רביעי, בשעה  01.00

 כמובן בפרטים בגוגל גרופ ובמקומי(.

 בישולים, מוזיקה, ספורט וכן הלאה... –מפגשי תוכן שונים 

* הצעד הבא של הצוותים הוא ניתוח של הדברים ויצירת 

צוותי עבודה קטנים משותפים שיובילו מפגש או יותר 

ביחד. ברגע שנדע את הכיוון המדויק לעשייתנו המשותפת, 

נהייה זקוקים לשותפות של  הקהילה בכללותה. היה מרגש 

ממש להיפגש, לשמוע. מקווה שנצליח להדביק את 

     הקהילות שלנו בהתרגשות הזו. 

 כמעט כל השיחה התקיימה בעברית!!!   –ואגב 

 

 היכרות עם המשפחות החדשות | ועדת קליטה    

בזכות הקורונה, בשביל לפגוש ולהכיר את המשפחות 

החדשות, אין צורך אפילו לקום מהספה!! אפשר להמשיך 

להשמין.. מי שטרם צפה, מומלץ ללחוץ על הקישור שנשלח 

בוואטצאפ/ גוגלגרופ ולגלות מי הם המשפחות החדשות, 

האם הם אהבו את העוגה ששלחתם? מי חושב שהלחם 

במרכולית זה להיט? מי הלך לטייל בעמק המעיינות? איזה 

זוג שני ההורים שלהם הכירו וגרו כאן בעבר? מי רצה 

להתקרב להורים? ומי לא מצא מניין לטעמו? ולמה בכלל 

 ..לבוא לחור הזה?! לחצו וגלו

תודה גדולה ל*גיל לדל* שערך בהתנדבות סרטון מקסים בו 

 .נכיר את המשפחות החדשות

 חג שמח!



 לסיום העבודה | )אליהו( הירו אייל      

לפני הרבה שנים הגיעה למשק נחלאית נחמדה. 

כמובן שלחו אותה לעבוד במכבסה. בזמנים ההם 

רכבים וכל בוקר היו   1-4היו במעלה גלבוע רק  

מורידים את הכובסת הצעירה שהתחילה את 

דרכה. יום יום ירדה לבית אלפא, שם היא עבדה. 

כל רכב שהיה עולה למשק היה צריך לעבור דרך 

בית אלפא, לאסוף את הכביסה, אנו הדייגים 

כמובן עשינו זאת. שמתי לב שכל יום הכובסת 

הראשית של בית אלפא הייתה רואה אותנו וישר 

צועקת על חגית. מצב זה לא נראה לי, בתור 

הרווק כמובן. באותו יום אחרון שזה קרה, חזרתי 

לחדרי בבית הנעורים והחלטתי שזהו, מחר אני 

מתחיל עם אותה כובסת צעירה. מאותו יום הכל 

היסטוריה. עברו הרבה שנים שחגית החזיקה את 

המכבסה ביד רמה. שרות נהדר, אכפתיות לכל 

האנשים והכי חשוב רמה גבוה של מקצוענות. 

בחורף הקר, בקיץ החם, לא משנה, כל בוקר 

שנות עבודה. הגיל  44-קמים לעבודה. עברו להם כ

עושה את שלו וכמובן הגוף. היום, כשאת מגיעה 

לפנסיה, אני מקווה שתמצאי תעסוקה לכל 

התחביבים, לטיולים, לנסיעות לילדים וכמובן 

לנכדים. אזכור לך את כל מה שעשית למען 

ים כמה  ליהנות מהחי ושנמשיך  המכבסה 

 שאפשר...


